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دبیر ستاد انتخابات ریاست جمهوری و شورای اسلامی خراسان شمالی؛

تحرکات تبلیغاتی زود هنگام داوطلبان شوراها در فضای مجازی رصد می شود
ادامه صفحه2اخبار استان

سرمقاله

تردید در کارآمدی 
شوراها؛ از سیاسی کاری 
تا منفعت طلبی و تسویه 

حساب های شخصی
جوادمحمدی، دکتری فیزیک هسته ای

نهم اردیبهشــت ماه 1378 منتخبین اولین دوره 
انتخابات شوراهای اسلامی شــهر و روستا رسماً 
کار خــود را آغاز کردند و به همین جهت چهلمین 

روز از سال به نام روز شورا نامگذاری شده است.
تشکیلاتی که وظیفه اصلی آن در شهرها انتخاب 
شهردار و نظارت بر حسن اجرای امور شهری است. 
اکنون با گذشــت پنج دوره و در آستانه برگزاری 
ششمین دوره این انتخابات نگاهی به عملکرد این 
تشکیلات نشان می دهد که کارآمدی شوراها در 
برخی از جهات دچار تردید شــده است، طوریکه 
در شــهرهای بزرگتر به محفلی برای بازی های 
جناحی و جدال های سیاسی بدل شده است و در 
شــهرهای کوچکتر به علت قومی قبیله ای بودن 
انتخابات شــاهد برخی منفعت طلبی ها و تسویه 
حساب های شــخصی و قومی هستیم تا نهادی 
کــه به فرموده مقام معظــم رهبری برای خدمت 

به مردم تأسیس شده است به حاشیه رانده شود.
به نظر می رســد یکی از دلایل اصلی ناکارآمدی 
در برخی از شــهرها تأیید صلاحیت های گسترده 
به ویژه در دوره اخیر اســت؛ چنانچه به طور مثال 
در دوره پنجم در استان خراسان شمالی صلاحیت 
96.8 % از ثبت نام کنندگان مورد تایید قرار گرفته 

جدیدترین گزینه اصلاح طلبان برای انتخابات  ��
ریاست جمهوری ۱۴۰۰

شایعه بازرسی از دفاتر مقام های دولتی تکذیب  ��
شد
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سرمقاله

بود.
هرچند این رویه تأیید صلاحیت های گسترده و کم ضابطه 
مند، تنور انتخابــات را داغ خواهد کرد، اما موارد متعددی از 
فســادهای اقتصادی و بعضاً اخلاقی از شوراهای شهرهای 
مختلف کشور گزارش شده است که بی تردید حاصل سهل 

انگاری در خصوص صلاحیت داوطلبان است.
افرادی که به پشــتوانه ثــروت و معروفیت و حمایت چهره 
های سیاسی فرصت خودنمایی و عرض اندام در برابر افراد 
متخصص و شایســته پیدا کردند، هر چند در مقابل گزارش 
عملکرد شوراها در برخی دوره ها و شهرها قابل دفاع است، 
اما این فراز و فرود عملکردها بی شــک نتیجه مستقیم این 
است که انتخابات شوراها تنها انتخابات بدون نظارت شورای 

نگهبان در کشور است.
 ناگفته نماند انتخابات شوراها به علت حضور بیشتر بانوان و 
جوانان در میان منتخبین نسبت به سایر تشکیلات انتخاباتی 
یک فرصت مغتنم برای معرفی بانــوان و جوانان کارآمد و 

لایق فراهم کرده است.
 در قانون تشکیلات شــوراها به نقش و همکاری مردم در 
پیشبرد سریع برنامه های شهری تاکید شده است اما به نظر 
می رسد این همکاری صرفاً در مرحله انتخابات رها می شود 
و وجود یک کانال مشورتی و تعاملی با شهروندان به شدت 
احساس می شود. در این راســتا شوراهای منتخب نباید به 
دیپلماسی شهری اکتفا کنند بلکه باید در میانه میدان حضور 

داشته باشند.
همزمانــی انتخابات شــوراها با انتخابات مهم تر ریاســت 
جمهوری نباید احساس مسولیت شهروندان را برای انتخاب 
درست اعضای پارلمان شــهری کاهش دهد تا جای خالی 
متخصصین امور شــهری در بین منتخبین رنگارنگ شوراها 

خالی احساس نشود.
 به ویژه در اســتان خراسان شمالی که قومیت ها و فرهنگ 
های مختلفی را در خود جای داده اســت نیاز به شوراهایی 
احساس می شود که علاوه بر تخصص، هم زبانی و یکدلی 
را سرلوحه کار خود قرار داده و از تفرق و سمت گیری های 

قومیتی و مذهبی و ... خودداری کنند.
هر کدام از ما مردم فایل های صوتی منتشر نشده ای داریم 
که در صورت افشا و انتشار ممکن است باعث شرمساریمان 
شود. یکی از این فایل های صوتی عرصه انتخابات است که 
هر شخصی اعم از نامزدان، هیأت های اجرایی و نظارتی و 

مردم را شامل می شود.
امید اســت کــه انتخابات پیش رو جاری علــی رغم وجود 
بحران کرونا صحنه حضور پرشــور و آگاهانه مردم باشد که 
در نهایت زمینه توســعه و بالندگی شهرها و رشد و آبادانی 
روســتاها را رقم بزند و باعث شرمســاری هیچ یک از آحاد 

مردم نشود.

1۰ هزار سالمند بالای ۸۰ سال 
خراسان شمالی در نوبت تزریق واکسن کرونا 

براســاس آمار رسمی تاکنون بیش از سه هزار و 6۰۰ 
نفــر از کادر درمانی، جانبازان و معلولین در اســتان 
خراسان شــمالی واکســن کرونا را دریافت کردند و 
سالمندان بالای 8۰ سال به اولویت فعلی این واکسن 

قرار دارند .
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی استان خراسان 
شمالی گفت : براساس بررسی حدود 1۰ هزار سالمند 
بالای 8۰ سال در این استان سکونت دارند که درقالب 
سند واکسیناســیون در اولویت دریافت واکسن کرونا 

قرار دارند.
دکتر افشن دلشاد همزمان با آغاز واکسیناسیون کرونا 
به سالمندان بالای 8۰ سال خراسان شمالی در گفت 

و گو بــا خبرنگار ایرنا افزود : براســاس برنامه ریزی 
به تمام این ســالمندان با اولویت سنی  واکسن کرونا 
تزریق می شود و قطعا تمام این افراد دوز واکسن خود 

را دریافت خواهند کرد.
معاون دانشــگاه علوم پزشکی استان خراسان شمالی  
اظهارداشــت : در این اســتان برای تزریق واکســن 
ســالمندان بالای 8۵ ســال را در اولویت قرار دارند 
که طبق فهرســت دریافتی حدود چهــار هزار نفر از 
سالمندان این اســتان را افراد بالای 8۵ سال تشکیل 

می دهند.
دکتر دلشاد اظهارداشــت : فهرست اسامی سالمندان 
مشــمول تزریق واکسن کرونا در اختیار دانشگاه علوم 

پزشــکی قــرار دارد و به تدریج به صــورت تلفنی از 
سالمندان برای تزریق واکسن دعوت می شود.

وی از شهروندان به خصوص سالمندان مشمول تزریق 
واکسن خواست کرد تا از هرگونه مراجعه حضوری به 
مراکز درمانی برای دریافت واکســن کرونا خودداری 
کنند و تزریق  طبق فهرســت صرفا برای کسانی که 

از طریق تلفنی فراخوانده می شوند، انجام می شود.
وی بــا اشــاره به این کــه تزریق خــارج از نوبت و 
سفارشی واکســن خط قرمز وزارت بهداشت و درمان 
و دانشــگاههای تابعه از جمله علوم پزشــکی استان 
خراسان شمالی است افزود : قطعا با هرگونه تخلف در 

این زمینه برخورد قانونی صورت می گیرد.

///

دبیر ســتاد انتخابات ســیزدهمین دوره ریاســت 
جمهوری و ششــمین دوره شورای اسلامی شهر و 
روستای خراسان شــمالی گفت: تحرکات تبلیغاتی 
زودهنگام داوطلبان در فضــای مجازی غیرقانونی 
اســت و مراجع انتخاباتی این موارد را رصد و با آنها 

برخورد می کنند.
هــادی رجایی نیا در گفت و گو بــا خبرنگار ایرنا با 
اشاره به تشکیل شورای استانی پیشگیری، مقابله با 
تخلفات و جرائم انتخاباتی اظهار داشت: هم اکنون 
در تمامی شهرســتان های خراســان شمالی شعب 

ویژه رسیدگی به جرائم انتخاباتی فعال شده است.
وی با تاکید بر اینکه هرگونه تبلیغات پیش از شروع 
تبلیغات قانونی، جرم محسوب می شود، یادآور شد: 

تمامــی فعالیت های داوطلبــان در فضای مجازی 
رصد می شــود و شــعب ویژه رســیدگی به جرائم 
انتخاباتی به گزارش های ارســالی دســتگاه های 
تبلیغاتی زودهنگام غیرقانونی  مربوطه در خصوص 
در شــبکه های اجتماعی و یا در محافل عمومی به 

شکلی سریع رسیدگی می کند.
رجایی نیا با اشــاره به تایید صلاحیت 8۲ درصدی 
داوطلبان شــورای شــهرهای خراســان شــمالی 
خاطرنشــان کرد: از 7۰۲ داوطلب شــورای شــهر 
استان، ۵7۴ نفر در ۲۴ شهر استان خراسان شمالی 

در هیات نظارت به تایید صلاحیت رسیده است.
وی افــزود: همچنین  31 نفر از داوطلبان انتخابات 
شورای اسلامی شهرهای این اســتان نیز از ادامه 

رقابت های انتخاباتی انصراف دادند.
رجایــی نیا در خصوص تایید صلاحیت شــوراهای 
اسلامی روستا و عشایر نیز گفت: بررسی صلاحیت 
داوطلبان شوراهای اسلامی روستایی و عشایری تا 
1۵ اردیبهشت ماه سال جاری در هیات های اجرایی 
بررســی و پس از آن در اختیار هیات های نظارت 

قرار می گیرد.
وی یــادآور شــد: نتایــج بررســی صلاحیت این 
داوطلبان 31 اردیبهشت ماه از طریق بخشداری ها 
به داوطلبان اعلام و آنها چهار روز پس از دریافت، 
می توانند اعتراض احتمالی خود را نســبت بررسی 
صلاحیت ها به هیات نظارت استان خراسان شمالی 

اعلام کنند.

رئیس گــروه بیماری های واگیر معاونت بهداشــتی 
خراسان شــمالی عنوان کرد: طی ســال گذشته در 
استان خراسان شمالی هیچ مورد ابتلا و مرگ ناشی از 

بیماری مالاریا گزارش و ثبت نشده است.
فیــض الله برزگر در گفتگو بــا خبرنگار عصراترک با 
اشاره به اینکه مالاریا بیماری عفونی خطرناکی است 
که با گزش پشــه آلوده به انســان منتقل می شود، 
گفت: مالاریا، یک بیماری عفونی خطرناک است که 
در مناطق گرمسیری شیوع دارد و با گزش پشه آلوده 
به انسان منتقل می شــود، انگل این بیماری می تواند 
1۰ تا 1۵ روز پــس از ورود به بدن، گردش پیدا کند 

و تا یک سال در کبد به صورت نهفته باقی بماند.

وی با اشــاره به اینکه با نهفته ماندن انگل مالاریا به 
کبد بعد از رشد کافی وارد خون شده، اضافه کرد: بعد 
از آلوده کردن گلبول هــای قرمز، در آن ها تکثیر پیدا 

می کند و باعث بروز علائم بیماری می شود.
برزگر ادامه داد: نکته قابل توجه این است که در مدتی 
که فرد آلوده به انگل مالاریا است، چنانچه فرد ناقل و 
حتی بیمار توسط یک پشه سالم گزیده شود، آن را به 
انگل مالاریا آلوده می کند و گزیده شدن هر فرد دیگر 

توسط این پشه منجر به بیمار شدن او نیز می شود.
رئیس گــروه بیماری های واگیر معاونت بهداشــتی 
خراسان شمالی خاطرنشان کرد: علاوه بر این مالاریا 
از طریق انتقال مادر به جنین، خون آلوده، پیوند عضو، 

هموتراپی و سرنگ آلوده نیز قابل انتقال است.
وی با بیان اینکه علائم مالاریا با تب  و لرز، ســردرد، 
خستگی ماهیچه ای، تهوع و اســتفراغ آغاز می شود، 
افزود: ممکن است این علائم با تعریق شدید، دردهای 
ناحیه شکم و ســینه و سرفه ادامه یابد و چنانچه فرد 
بیمار پس از ۲۴ ســاعت از بروز علائم درمان نشــود 
ممکن اســت به نوع شدید بیماری مبتلا شود و جان 

خود را از دست بدهد.
رئیس گــروه بیماری های واگیر معاونت بهداشــتی 
خراسان شــمالی گفت: طی سال گذشــته در استان 
خراســان شــمالی هیچ مورد ابتلا و مرگ ناشــی از 

بیماری مالاریا گزارش و ثبت نشده است.

رئیس مجمع نمایندگان خراسان شمالی گفت: دورقمی 
شــدن فوت کرونا در خراسان شــمالی شرایط بسیاری 
سختی را بر مدیریت درمان تحمیل کرده اما از ابتدا به 

طور جد پیگیر جبران کمبود زیرساخت ها بودیم.
سید محمد پاکمهر در گفتگو با خبرنگار مهر داشت: در 
روزهایی که متأسفانه شاهد پیک چهارم کرونا هستیم و 
مجلس هم مانند بسیاری از فعالیت های مختلف تعطیل 
شــده اعضای هیأت رئیســه برخی کمیسیون ها مانند 
بهداشــت و درمان به صورت مســتمر در حال فعالیت 

هستند.
نماینده مردم بجنورد، مانه و ســملقان، راز و جرگلان 
و گرمه و جاجرم در مجلس شــورای اسلامی تصریح 
کرد: کرونا، وضعیت سخت معیشتی مردم شریف ایران، 
انتخابات و نشست وین چهار موضوع اولویت دار و متأثر 

از یکدیگر هســتند که به تبع آن نمایندگان حول این 
مسائل در حال پایش و پیگیری مستمر امورات هستند 

تا آسیب کمتری به مردم وارد شود.
وی با اشــاره به افزایش تلفات کرونا در کشــور افزود: 
فوت روزانه ۵۰۰ نفر یعنی داغ دار شــدن بیش از هزار 
خانواده که آســیب های روحی جبران ناپذیری به آن ها 
وارد می کند و برخی مسئولین که با تصمیم سازی های 
خود باعث وضع کنونی هستند در این معضل بزرگ به 

صورت مستقیم دخیل هستند.
پاکمهر بیان کرد: دورقمی شــدن تعداد موارد منجر به 
فوت در خراسان شمالی نیز شرایط بسیاری سختی را بر 
مدیریــت درمان تحمیل کرده که با توجه به پیش بینی 
چنین روزهایــی از همان ابتدا به طور جد پیگیر جبران 

کمبود زیرساخت ها در این حوزه بودیم.

عضو شــورای عالــی نظام پرســتاری گفــت: بدون 
تردیــد مردمی کــه زیر فشــار حداکثری تروریســم 
اقتصادی اســتکبار، این گونه ایســتادگی کردند لایق 
بهترین ها هســتند و بنده به عنوان خادم مردم شریف 
خراسان شمالی در قوه مقننه نظام اسلامی صمیمانه به 

واسطه اوضاع نامناسب اقتصادی عذرخواهی می کنم.
وی در انتها ضمن هشــدار به کســانی که در داخل و 
خارج با اندیشــه خام اثرگذاری بــر نتیجه انتخابات در 
حــال مذاکره هســتند بیان کرد: فرامیــن مقام معظم 
رهبری مبنی بر پرهیز از گفتگوهای فرسایشــی و لغو 
یک جــای تحریم ها بدون قید و شــرط مطالبه جدی 
مردم و نمایندگان مردم در مجلس شــورای اســلامی 
است که این مهم در مجلس با تکیه بر ابزارهای قانونی 

پیگیری می شود.

براثر واژگونی یک دستگاه تریلر حامل سیمان در 
محور اســفراین _بجنورد راننده این خودرو براثر 

شدت جراحات در دم کشته شد.
بــه گزارش اتفاقیــه ،رییس مرکــز فوریت های 
پزشــکی 11۵ دانشکده علوم پزشــکی اسفراین 
پنجشنبه شب در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار 
داشــت: این حادثه در محدوده دوراهی روستای 
رویین در ۲۰ کیلومتری محور اسفراین _ بجنورد 

رخ داد.
امین کشوری افزود : نیروهای امدادی شهرستان 
برای امداد رسانی به محل حادثه اعزام شدند، اما  
به دلیل  شدت جراجات وارده  راننده این خودروی 

باری در محل حادثه جان باخت.
بنا بــر گزارش مردمــی نیروهای آتش نشــانی 

شهرداری اســفراین نیز برای جلوگیری از انسداد 
محور بجنورد- اســفراین برای حمل این خودرو 
به منطقه اعزام شدند و لاشه خودرو به پارکنیگ 

نیروی انتظامی  انتقال داده شد.
بررســی اولیه کارشناســان راهنمایی و رانندگی 
شهرستان اسفراین دلیل وقوع این حادثه را ناشی 
از ســرعت غیر مطمئن خــودرو و لغزندگی براثر 
بارش شــدید باران عصرگاهی اعلام شد و نتایج 
نهایی آن پس از بررســی دقیق کارشناسی اعلام 
می شود.محور بجنورد- اسفراین در منطقه اسدلی 
یکی از گردنه های ســخت گذر و برفگیر استان 
خراسان شمالی است که گاها نیز به دلیل داشتن 
چندین نقطه حادثه خیز همساله بخشی از سوانح 

رانندگی استان در این محور رخ می دهد.

امام جمعه موقت بجنورد با اشــاره به شکست ذلت 
بار دشمنان در میدان، گفت: دشمن می خواهد انتقام 

شکست خود در میدان را، از دیپلمات ها بگیرد.
به گــزارش اتفاقیه به نقــل ازخبرنگار مهر، حجت 
الاسلام رحیم مهدوی پور در خطبه های نماز جمعه 
بجنورد که به صورت مجازی منتشر شد، به برکات 
ماه مبارک رمضان اشاره داشت و اظهار کرد: خداوند 
رمضان را برای بندگان مانند یک بزرگراه قرار داده 
است که در این مسیر بندگان راه الهی را طی کنند.

امام جمعه موقت بجنورد خودداری بنده از آنچه که 
غیر خدا اســت را فلسفه اصلی روزه دانست و گفت: 
اگر خودمان را از غیر خداوند حفظ کنیم بندگی را به 
جا آورده ایم.وی افزود: خداوند قطعه ای از بهشت را 
به مردم ارائه داده و نباید به آن بی احترامی کنیم لذا 
وظیفه داریم مقام این ماه را شــناخته و حرمت نگه 

داریم و به برنامه های الهی عمل کنیم.
حجت الاســلام مهدوی پور در ادامه با اشــاره به 
در پیش بــودن هفته معلم، بیان داشــت: معلمان 
انســان های پیش رو بوده و این شــغل انبیا است 

لذا معلمان و اســاتید دانشــگاهی و حوزوی جایگاه 
ویژه ای دارند.

امام جمعه موقت بجنورد در بخشــی دیگری گفت: 
امروز جبهه اســتکبار گرفتار یک ســرگیجه شــده 
زیــرا در حالی که معتقدند ســقف آهنی برای خود 
ســاخته اند، اما چند راکد و موشک به محل هایی از 
خاکشان برخورد می کند لذا فقط ادعای قدرت دارند.

وی خطاب به هیئت مذاکره کنندگان ایران در وین 
افزود: قواعد و قوانین بازی مذاکره را نباید دشــمن 
بنویسد که در این صورت باید در میدان بازی دشمن 
قرار بگیرید.حجت الاسلام مهدوی پور تصریح کرد: 
دشــمن می خواهد انتقام شکســت ذلت بار خود در 
میدان را از دیپلمات ها بگیرد زیرا در میدان ســوریه 
بسیار ذلیل شد و سیلی های محکمی دریافت کرده 

است.
امــام جمعــه موقت بجنــورد در انتها با اشــاره به 
انتخابات ســال جاری، گفت: یکــی از ویژگی های 
مهم نظام انتخابات اســت لذا ملت باید در انتخاب 
دقت کنند تا انقلاب به دست نااهلان واگذار نشود.

مدیر کل دفتر فناوری اطلاعات استانداری خراسان 
شــمالی از آمادگی لازم برای برگــزاری انتخابات 
الکترونیکی شــوراهای شهر در شهرهای بجنورد و 

شیروان خبر داد.
به گــزارش اتفاقیه، امیر براتی بــا بیان این مطلب 
افزود :با دستور وزارت کشور انتخابات شورای شهر 
در شــهرهای بجنورد و شــیروان به صورت تمام 

الکترونیک برگزار می شود.
براتــی با بیان اینکه در انتخابــات تمام الکترونیک 
مراحــل اخذ رای و شــمارش آرا هــم به صورت 
الکترونیکی انجام می شود، افزود: تمامی تجهیزات 
تمام مکانیزه توسط وزارت کشور تامین می شود که 
در حال حاضر هم صندوق های الکترونیک تحویل 

داده شده است.
وی با اشــاره به تمام مکانیزه بــودن مراحل احراز 
هویت، صدور تعرفــه الکترونیکی و رای گیری در 
انتخابات، گفت: در ســال 96 انتخابات شورای شهر 
در شهرهای بجنورد، اسفراین و شیروان الکترونیکی 

برگزار شد و مردم با فرآیند آشنا هستند.
براتی با اشــاره به دقت و امنیت بــالا در انتخابات 
الکترونیک، افزود: پــس از وارد کردن کد داوطلب 
عکس کاندیدا بر روی صفحه، نمایش داده می شود 
و افراد بیســواد می توانند با اطمینان خاطر بیشتری 

به رای خود مطمئن باشند.
وی گفت: در پایان انتخابــات در کمتر از ده دقیقه 

شمارش آراء در شعبه ها انجام می شود.

طــی روز نهم اردیبهشــت ماه جــاری حضور یک 
قلاده خرس قهوه ای در باغات و اراضی کشاورزی 
روســتای زرد در مرز منطقه حفاظت شده قرخود به 
اداره محیط زیســت مانه و ســملقان گزارش شده 

است.
بــه گزارش اتفاقیه، طی تماس بــا همیاران محیط 
زیست و شورای اســلامی روستا و با حضور محیط 
بانان گونه مذکور به ســمت منطقه حفاظت شــده 

قرخود هدایت گردید.
گشت زنی محیط بانان نیز در این مسیر کماکان در 

حال انجام است.
منطقه حفاظت شده قرخود زیستگاه خرس قهوه ای 
بــوده و با توجه به روند خشکســالی و کمبود مواد 
غذایی در این منطقه و احتمــال ورود این گونه به 
باغات و مزارع کشــاورزی توصیه می گردد اهالی 
محترم و صاحبان باغات در صورت مشاهده خرس 
قهوه ای از درگیری مستقیم با این گونه خودداری و 
صرفا با ایجاد سر و صدا باعث فرار این حیوان شده 
و ســریعا به محیط بانی ها مستقر در منطقه اطلاع 

رسانی نمایند .

دبیر ستاد انتخابات ریاست جمهوری و شورای اسلامی خراسان شمالی؛
تحرکات تبلیغاتی زود هنگام داوطلبان شوراها در فضای مجازی رصد می شود

ابتلا و مرگ و میر مالاریا در خراسان شمالی به صفر رسیده است

رئیس مجمع نمایندگان خراسان شمالی مطرح کرد؛
پیگیر جبران کمبود زیرساخت ها هستیم

 واژگونی یک دستگاه تریلر در محور
 اسفراین - بجنورد یک کشته  برجای گذاشت

امام جمعه موقت بجنورد؛
دشمن می خواهد انتقام میدان را در مذاکرات بگیرد

مدیر کل فناوری اطلاعات استانداری خبر داد؛

دو شهر خراسان شمالی آماده برگزاری انتخابات الکترونیکی

حضور یک قلاده خرس قهوه ای در باغات 
و اراضی کشاورزی مانه و سملقان

شــهردار بجنورد گفت: بهســازی و مرمت آسفالت 
معابر مرکز اســتان دست کم 1۰ هزار میلیارد ریال 
اعتبار نیاز دارد که معادل بودجه ۲ ســال شهرداری 

است.
مهندس هادی زارعی به خبرنگار ایرنا اظهار داشت: 
مســاحت معابر شــهر بجنورد بیش از پنج میلیون 
و 1۵۴ هزار مترمربع اســت کــه از این میزان یک 
میلیون و 7۴9 هزار مترمربع آسفالت مطلوب دارد و 

مابقی باید بهسازی شود.
وی با اشــاره به اینکه 317 هــزار مترمربع از معابر 
شهر بجنورد خاکی است گفت: این معابر در حاشیه 
شهر بجنورد اســت که با اولویت آسفالت می 

شود.
وی افزود: در ســال های اخیر، نــگاه ویژه به نقاط 
حاشــیه ای شهر مبذول شــده و بهسازی معابر در 
اولویت بوده اســت به طوری که بیشترین انرژی و 

اعتبار در این نقاط صرف شده است.
شهردار بجنورد گفت: در یک سال گذشته ۲1۵ هزار 

و ۲۰۰ مترمربع روکش آسفالت و 7۰ هزار مترمربع 
مرمت و لکه گیری معابر ســطح شــهر انجام شده 

است.
وی افــزود: بودجه ســال 1۴۰۰ شــهرداری مرکز 
اســتان، چهار هزار و ۲۰۰ میلیارد ریال بســته شده 
اســت که ۵6 درصد از این میــزان جاری و مابقی 

بودجه عمرانی است که امید می رود محقق شود.
وی با اشــاره به اینکه بالارفتن قیمت ارز و گرانی 
ها، هزینه تمام شده کار را افزایش داده است گفت: 
در این شــرایط اعتبــارات و منابع مالــی در اختیار 
پاسخگوی نیاز نیســت از این رو شهرداری ها نیاز 

به حمایت دارند.
زارعی خاطرنشان کرد: یک مشکل اصلی در بجنورد 
که مورد گلایه شهروندان شــده، وضعیت آسفالت 
معابر است این مشکل بویژه در مناطق حاشینه ای، 

بیداد می کند.
شــهردار بجنورد گفت: 3۰ درصــد از جمعیت ۲۲۰ 
هزار نفری شهر بجنورد در حاشیه سکونت دارند که 

بهره کمتری از خدمات و رفاه شهری دارند.
وی افزود: اعتراض و گلایه ها بســیار زیاد اما توان 
شهرداری برای خدمات رسانی محدود است، در این 
شرایط اقدامات انجام شده، به مثابه تسکین دهنده 
درد بوده است، هر سال آسفالت معابر دچار تخریب 
شــده و به مشــکلات افزوده می شــود اما با این 
وضعیت اعتباری، عقب ماندگی در خدمات رســانی 

بیشتر می شود.
وی با اشاره به اینکه رها شدن آسفالت تخریب شده 
توسط دستگاه های خدمات رسان هم مشکلات را 
افزایش داده است گفت: شرکت های خدمات رسان 
تکلیف دارند پس از انجام پروژه، نسبت به آسفالت و 
مرمت معابر اقدام کنند اما در بسیاری موارد، آسفالت 

تخریب شده به حال خود رها شده است.
شهردار بجنورد افزود: در این زمینه، اعتراض ها به 
سمت شهرداری است، این در حالی است که مرمت 

وظیفه دستگاه خدمات رسان است.

بهسازی آسفالت معابر بجنورد ۱۰ هزار میلیارد ریال اعتبار نیاز دارد

اصناف تعطیلات کرونایی را رعایت 
کنند

رئیس ســازمان صنعت، معدن و تجارت خراســان شمالی 
گفــت: رعایت پروتکل های بهداشــتی از اولویت های این 

سازمان برای شکست ویروس منحوس کرونا است.
حســین حاجی بیگلو در گفت وگو با خبرنگار ما اظهار کرد: 
رعایت پروتکل های بهداشــتی از اولویت های این سازمان 
برای نجات جان هم استانی ها و شکست این ویروس است 
اما پس از گذشــت تقریباً ۲ هفته، مشاهده شــده است که 

بعضی از اصناف و بازاریان، تعطیلات را رعایت نکرده اند.
وی گفــت: هم اکنــون صفوف نانوایی های مرکز اســتان 
به حالت عادی برگشــت و عقد قــرارداد با مجتمع نان در 
اســتان های هم جوار، تأمین نان رستوران ها و فروشگاه ها، 
تصحیــح تعطیلات مجاز نانوایی هــا در مناطق مختلف و 
افزودن ده درصدی نانوایی های کشــیک تا ساعت ۲۲ هر 

شب صفوف نانوایی ها خلوت و به حالت عادی بازگشت.
رئیس صنعت، معدن و تجارت خراســان شمالی با اشاره به 
اینکه این امر با همکاری معاونت امور بازرگانی ســازمان 
صمت که به صورت مداوم، انجام شــده است، افزود: قبل از 
ماه رمضان  اصلاح تعطیلات مجاز، تأمین نان بسته بندی، 
اجرای کشــیک شــبانه و گشت های مشــترک با ادارات 
هم خانواده در ســطح شهر و تشخیص نانوایی های متخلف 

برای معرفی به تعزیرات صورت گرفته است.

نماینده خراسان شمالی در مسابقات 
برای کسب سهمیه المپیک حضور پیدا 

می کنند
مهلا مومن زاده و ناهید کیانی به  عنوان نمایندگان تکواندو 
ایران در مسابقات کسب سهمیه المپیک توکیو حضور پیدا 

می کنند.
به گزارش اتفاقیه به نقل ازایسنا،مســابقات کسب سهمیه 
المپیــک در قاره آســیا از روز 31 اردیبهشــت به میزبانی 

»امان« اردن برگزار می شود.
با اعلام سازمان تیم های ملی تکواندو، مهلا مومن زاده در 
وزن ۴9-کیلوگرم و ناهید کیانی در وزن ۵7- کیلوگرم به 
عنوان نمایندگان کشورمان به مصاف رقبای خود می روند.

مهــلا مومن زاده دختر شایســته تیم ملــی تکواندو، زاده 
روســتای طبر از توابع شهرستان جاجرم می باشد که برای 

کسب سهمیه المپیک در اردن تلاش خواهد کرد.
////////////////////////////////

دستگیری زمین خوار میلیاردی در 
بجنورد

جانشــین فرمانده انتظامی اســتان از دســتگیری عامل 
زمین خــواری به ارزش یک میلیارد و 8۰۰ میلیون ریال در 

بجنورد خبر داد.
سرهنگ محمد غلامی در گفت وگو با خبرنگار فارس اظهار 
کرد: در پی شکایت یکی از شهروندان مبنی بر اینکه فردی 
اقــدام به فروش قطعه ای از زمین هــای اراضی ملی منابع 
طبیعی به وی کرده اســت، بلافاصله موضوع با جدیت در 
دســتور کار کارآگاهان پلیس امنیت اقتصادی استان قرار 

گرفت. 
وی با اشــاره به اینکه کارآگاهان بــا انجام اقدامات فنی و 
اطلاعاتی دریافتند این فــرد 7۵۲ مترمربع از اراضی ملی 
منابع طبیعی واقع در روستای بابا امان را به شاکی فروخته 
است، افزود: با تلاش مستمر و به موقع متهم دستگیر و به 

مقر انتظامی منتقل شد. 
جانشــین فرمانده انتظامی اســتان بابیان اینکه ارزش این 
قطعه زمین یک میلیارد و 8۰۰ میلیون ریال برآورد شــده 
است، تصریح کرد: متهم بعد از تشکیل پرونده برای انجام 

مراحل قانونی به مراجع قضائی معرفی شد.

خبر

۴55 بیمار دارای علایم بیماری کووید ۱9 در 
بیمارستان های استان بستری هستند

رییس دانشگاه علوم پزشکی خراسان شمالی گفت: با اعلام نتایج قطعی آزمایش های انجام شده، 
 طی ۲۴ساعته تاظهر روز 1۰ اردیبهشت ماه، متأسفانه ۴ نفر از مبتلایان به کرونا در استان فوت شد.

دکتر ســید احمد هاشــمی افزود: با بســتری 1۰1 بیمار جدید طی ۲۴ ســاعت گذشته، هم 
 اکنون ۴۵۵ بیمار دارای علایم بیماری کووید 19 در بیمارســتان های استان بستری هستند.

 وی افزود: شرایط بحرانی را در استان تجربه می کنیم و تعداد موارد بستری و فوتی رو به افزایش 
است و هم اکنون خراسان شمالی جزو هفت استان کشور با شیب تند افزایش تعداد موارد بستری 
 اســت. ۴۵۵ بیمار دارای علایم بیماری کووید 19 در بیمارستان های استان بستری هستند

رییس دانشگاه علوم پزشکی خراسان شمالی گفت: با اعلام نتایج قطعی آزمایش های انجام شده، 

 طی ۲۴ساعته تاظهر روز 1۰ اردیبهشت ماه، متأسفانه ۴ نفر از مبتلایان به کرونا در استان فوت شد.
دکتر ســید احمد هاشــمی افزود: با بســتری 1۰1 بیمار جدید طی ۲۴ ســاعت گذشته، هم 
 اکنون ۴۵۵ بیمار دارای علایم بیماری کووید 19 در بیمارســتان های استان بستری هستند.

 وی افزود: شــرایط بحرانی را در استان تجربه می کنیم و تعداد موارد بستری و فوتی رو به 
افزایش اســت و هم اکنون خراسان شمالی جزو هفت استان کشور با شیب تند افزایش تعداد 

موارد بستری است.۴
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رییس بنیاد مســتضعفان، تلاش جهادی کارگران را 
عامل اصلی موفقیت این بنیاد در ســال 99 برشمرد 
و با تاکید بر حمایت هرچه بیشــتر از کارگران گفت: 
ما امــروز در یک جنگ بزرگ اقتصادی هســتیم و 
کارگران در خط مقدم تولید کشــور و خط مقدم این 

جنگ اقتصادی قرار دارند.
به گــزارش  اتفاقیه به نقل از روابــط  عمومی بنیاد 
مستضعفان، »سید پرویز فتاح« در دیدار با نمایندگان 
تشکل های کارگری بنیاد مستضعفان که در کارخانه 
ایران تایر برگزار شد، با اشاره به در پیش رو بودن روز 
کارگر افزود: ماه مبارک رمضان ماه نمونه ترین کارگر 
هســتی یعنی حضرت مولا علی )ع( است؛ کسی که 
ســاقی کوثر و وصی پیامبری بود که در طول عمر با 
برکتش تنها دو دســت را بوسید؛ نخست، دست دختر 
بزرگوارشــان حضرت فاطمه )س( را آن هم در زمان 
جاهلیتــی که دختران را زنده به گور می کردند و دوم، 

دست پینه بسته کارگر را.
رییس بنیاد مســتضعفان با تاکید بر اینکه این جلسه 
باید فرصتی برای شنیدن صدای کارگران، دغدغه های 
آنها و بیان مطالباتشان از سوی نمایندگان تشکل های 
کارگری باشد، توجه به رعایت پروتکل های بهداشتی 
در محیط های کارگری را برای حفظ سلامت کارگران 
و خانواده های آنها، یک خواسته مهم کارگران دانست 
و گفت: در شــرایط امروز کشور که شیوع کرونا، جان 
بســیاری از هموطنانمان را به خطر انداخته، اطمینان 
از سلامت کارگران و رعایت پروتکل ها، یک موضوع 
بسیار مهم است و مدیران کارخانجات و شرکت های 
بنیاد باید نســبت به ســلامت این عزیزان حساسیت 

ویژه ای داشته باشند.
لطف خداوند و تلاش جهادی کارگران عامل موفقیت 

بنیاد در سال 99 بود
فتاح با اشــاره به گزارش عملکرد بنیاد مســتضعفان 
در بخش اقتصادی طی ســال 99، رشــد قابل توجه 
اقتصادی و همچنین بهبــود آمارها در این بخش را 
در گرو تلاش جهادگونه کارگران برشــمرد و افزود: 
آمار عملکرد اقتصادی بنیاد در ســال گذشــته فراتر 
از برنامه ریزی ها بود و شــاخص های اقتصادی ما در 
ســال 99 با وجود شرایط سخت ســال قبل، شیوع 
کرونا و تحریم های چندیــن باره آمریکا علیه بنیاد و 

شرکت های آن، به طور قابل توجهی، رشد داشت.
رییس بنیاد مستضعفان ادامه داد: نکته قابل توجه این 
است که اصلی ترین دلیل موفقیت های ما، نیت خیر، 
همت جهادی کارگران و لطف خداوند است که جمع 
شــدن این سه عامل در کنار هم، همه چیز را فراتر از 

حساب و کتاب ها رقم می زند.
وی بــا تاکید بر اینکــه باید در تمامــی کارهایمان، 
انقلابــی عمل کنیم، گفت: ما امروز بدون شــک در 
یک جنگ بزرگ اقتصادی هستیم و دشمنان به زعم 
خودشــان ما را در شــعب ابی طالب گرفتار کرده اند 
غافل از آنکه تحریم ها، ما را توانمندتر کرده و انشالله 
ملت بزرگ ایران با اقتدار از تمامی مشــکلات عبور 

خواهد کرد.
رییس بنیاد مستضعفان با بیان اینکه کارگران، در خط 
مقدم تولید و این جنــگ اقتصادی قرار دارند، گفت: 
ایستادن در صف مرغ و روغن، در شأن مردم بزرگوار 
ما نیســت؛ مردمی که تورم های سنگین و فشارهای 
اقتصــادی را تحمــل کرده انــد و همــواره جلوتر از 
مسئولین حرکت کرده اند. لذا ما باید با تلاش بیشتر در 
تولید، از بار فشارها بر مردم بکاهیم و نقش کارگران 

در این مهم، بی بدیل است.
فتاح ادامه داد: ما گرچه در ســال 99، آمارهای خوبی 
را در بخش اقتصادی ثبــت کردیم ولی نباید به این 
وضعیت قانع باشــیم و باید با تلاش بیشتر، قله های 
جدیــدی را فتح کنیم چراکه هــدف همه ما در بنیاد 
مستضعفان، رســیدگی به مردمی است که وظیفه ما 

توجه بیشتر به آنها است.
وی اضافه کرد: بنیاد مســتضعفان برای مردم اســت 
و ما باید به مردم و مســتضعفان رســیدگی کنیم؛ لذا 
هرچه بتوانیم رشــد بیشتری را محقق کنیم، دستمان 
برای کمک به مردم و رســیدگی به مستضعفان بازتر 

خواهد شد.
اجازه تعویق در پرداخت حقوق کارگران را نمی دهیم

رییس بنیاد مستضعفان با تاکید بر حمایت از کارگران 
گفت: رســیدگی به کارگران به معنای هزینه اضافه 
نیست بلکه باعث ارتقاء انگیزه آنها می شود و اثر آن را 

به طور مستقیم در عملکردها و نتایج می بینیم.
فتاح با اشــاره به اینکه ما اجــازه نمی دهیم پرداخت 
حقوق کارگران در بنیاد مســتضعفان به تعویق بیفتد 

گفــت: زمانی که من بــه بنیاد مســتضعفان آمدم، 
شــرکت هایی را در بنیاد داشــتیم کــه بعضا 6 ماه 
حقوق کارگران را پرداخت نکــرده بودند اما امروز با 
وجود تمامی مشکلات اقتصادی، شیوع کرونا و حتی 
تحریم ها، ما به نقطه ای رسیده ایم که اجازه نمی دهیم 

حقوق کارگران، به تعویق بیفتد.
وی ادامــه داد: علاوه بر این، مــا تلاش کردیم که 
به مناســبت های مختلــف از جمله اعیــاد مذهبی، 
پاداش هایــی را به کارگران پرداخت کنیم و همانطور 
کــه بارها اعلام کرده ایم، امروز هم تاکید می کنم که 
تمام شرکت ها باید خودشان را نسبت به پرداخت این 

پاداش های مناسبتی، مکلف بدانند.
اخراج کارگران به بهانه کرونا و مشــکلات اقتصادی 

ممنوع!
رییس بنیاد مســتضعفان تصریح کــرد: ما همچنین 
در ســال گذشــته به صراحت اعلام کردیم که هیچ 
شرکتی حق ندارد به دلیل شــیوع کرونا و یا شرایط 
بد اقتصادی، حتی یک کارگر را اخراج کند مگر آنکه 
خدای ناکرده تخلفی از ســوی کارگر ســر زده باشد؛ 
این خط قرمز ما اســت و نســبت به حقوق کارگران 

حساسیم و از آن دفاع می کنیم.
فتاح با اشــاره به لزوم هم افزایی در میان شرکت های 
بنیاد مستضعفان گفت: بنیاد مستضفان می تواند یک 
الگو و نمونه در کشــور باشــد و خوشبختانه شورای 
اســلامی کار نیز اواخر سال گذشته در مکاتبه با رهبر 
انقلاب، از رســیدگی های بنیاد به کارگران تقدیر کرد 
ولــی این را بدانید ما به این مقدار راضی نیســتیم و 
معتقدیم باید حمایت های بیشتری از کارگران صورت 

گیرد.
وی خاطرنشــان کرد: تاکید ما روی اتمام پروژه های 
نیمه تمام در بنیاد مســتضعفان تا پایان ســال آینده 
باعث می شــود فرصت های شــغلی جدیدی در کنار 

استفاده از تکنولوژی روز دنیا ایجاد شود.
رییــس بنیاد مســتضعفان با تاکید بــر اهمیت نگاه 
اجتماعــی و نگاه مردم بــه بنیاد گفــت: ما تلاش 
می کنیم تا نگاه مردم به بنیاد مستضعفان تغییر کند و 
آنها حس کنند بنیاد مستضعفان برای آنها کار می کند 
چراکه اگر این مهم، محقق شــود، یعنی ما به وظیفه 

خود عمل کرده ایم.

رییس خانه معدن ایران گفــت: همکاری با چینی ها 
می توانــد فرصت مغتنمی برای توســعه اســتفاده از 
فناوری های نوین، افزایش عمق اکتشافات معدنی و 
تجهیز معادن و واحدها به ماشین آلات مورد نیاز باشد.

محمدرضا بهرامن به تحلیل خود از توافق ۲۵ ســاله 
ایران و چیــن پرداخت و افزود: به نظر می رســد در 
ابتدای کار بایــد آگاهی عمومی را از چنین قراردادی 
بالا برد و افراد مطلع بــه تحلیل زوایای مختلف آن 

بپردازند.
وی بیان داشــت: امضــای توافق نامه یاد شــده، در 
ادامه زمینه ســاز ایجاد قراردادهای متنوع بین فعالان 
اقتصادی و بخش خصوصی دو کشور است و اینجاست 
که باید به فکر قراردادهای دوطرفه برد- برد باشــیم.

بهرامن معتقد اســت: از آنجایی کــه این توافق نامه 
در همــه جوانب بین ایران و چین دیده می شــود در 
صورتی که به درســتی مدیریت شود می تواند منفعت 

خوبی برای کشور به دنبال داشته باشد.
وی با اشــاره به تحریم های ظالمانه در ســال های 
گذشــته، یادآور شــد: تحریم ها سبب شــد تا کشور 
شــرایط اقتصادی مناسبی نداشــته باشد، همچنین 
نتوانیم ســرمایه گذاری های بزرگ با نــگاه به دیگر 

بازارها داشته باشیم.
رییــس خانه معــدن ایــران، همچنین بــه برخی 
دیدگاه هــای بدبینانه در این زمینه به خصوص چرایی 
۲۵ ساله بودن این توافق از سوی جامعه اشاره کرد و 

گفت: بخشی از این بدبینی ناشی از فضای مسمومی 
اســت که رســانه های معاند ایجاد کرده اند و با توجه 
شرایط نامساعد اقتصادی می خواهند تا مردم را درباره 

چنین مسائلی نگران  کنند.
وی گفــت:  ایــن در حالــی اســت کــه در جهان 
برنامه ریزی ها برای دســت کم ســه دهه آینده انجام 
می شود و کشورها نیاز خود را بر مبنای این بازه زمانی 

تعریف می کنند.
بهرامــن ادامه داد: امــروز در کشــورمان باید بدانیم 
که تا 3۰ ســال آینده در بخش هــای مختلف صنایع 
معدنی چه جایگاهی قرار خواهیم داشت تا برپایه آن 

سرمایه گذاری  و برنامه ریزی کنیم.
وی بیان داشــت: به طور طبیعــی برنامه ریزی ما در 
بخش معــدن به ویژه در بخش اکتشــافات به دلیل 
عدم استفاده از تکنولوژی های جدید و همچنین باقی 
ماندن در سطح به جای رفتن به اعماق بیشتر، نیازمند 
تغییر اســت و از آنجایی که تاکنــون انجام این امور 
میسر نبوده می توان از ظرفیت چینی ها در این زمینه 

استفاده کرد.
رییس خانه معدن ایران معتقد اســت ایران نسبت به 
چین دارای مزیت بزرگ دارا بودن نفت و گاز اســت، 
همچنین جمعیت میلیاردی چین به معنای برخورداری 

از بازار مصرف بسیار بزرگ است.
وی اضافه کــرد:  برپایه این مطالــب، چین از ظرفیت 
خوبی برای اســتفاده از محصــولات بخش معدن و 

صنایع معدنی کشورمان برخوردار است.
بهرامن، همچنیــن به توانایی اندک کشــورمان در 
تامین تجهیزات مورد نیاز معدنی اشــاره کرد و گفت: 
با توجه به وجود واحدهــای بزرگی همچون هپکو و 
ماشین ســازی اراک، امیدواریم که بتوانیم شــرکایی 
برای ساخت و تامین ماشــین آلات معدنی مورد نیاز 

خود در همکاری با چینی ها بیابیم.
وی تصریح کــرد: برآوردها حاکی اســت برای یک 
دوره کوتاه مدت پنج ســاله دســتکم یــک میلیارد و 
۵۰۰ میلیون دلار ســرمایه گذاری در ماشــین آلات 
معدنی مورد نیاز اســت و چینی ها به راحتی می توانند 

تامین کننده این نیاز باشند.
رییس خانه معدن ایران، همچنین بر لزوم استفاده از 
این ظرفیــت برای تکمیل زنجیره تولید بخش معدن 
تاکید کرد و یادآور شــد: تلاش های ما برای تکمیل 
زنجیره تولید در برخی بخش ها موفقیت آمیز نبوده و 
رد برخی موارد تنها در فاز مطالعاتی باقی مانده است.

به گزارش  اتفاقیه به نقل از ایرنا، سندجامع همکاری 
ایران و چین هفتم فروردین ماه توســط »محمدجواد 
ظریف« وزیر امور خارجه کشــورمان و »وانگ ای« 
عضو شورای دولتی و وزیر امور خارجه چین در تهران 
امضا شــد.  این ســند، راهبردی بــرای به کارگیری 
ظرفیت های دو کشــور با هدف ترســیم چشم انداز 
همکاری های متقابل بلندمدت در حوزه های مختلف 

اقتصادی و فرهنگی است.

 

رییس هیات مدیره انجمن صنایع شــوینده، بهداشتی 
و آرایشــی ایران گفت: تولید این محصولات با وجود 
همه مشــکلات ناشــی از کرونا و تحریم ها به اندازه 
کافی در کشــور انجام می شود و برخی شرکت ها حتی 

به بازارهای آمریکا، کانادا و اروپا صادرات داشته اند.
بختیار علم بیگی افزود: اکنون با وجود شــرایط کرونا 
و افزایــش مصرف، تولیــد به اندازه کافی از ســوی 

کارخانجات داخلی در کشور انجام می شود.
وی بیان داشت: با وجود دشــواری های تولید در سال 
گذشته به دلیل کرونا و همچنین تداوم تحریم ها، رشد 

1۰ درصدی تولید را در سال 99 شاهد بودیم.
این مقام صنفی یادآور شــد:  پاندمی کرونا سبب شد تا 
در سالی که گذشت افزایش مصرف مایع دستشویی و 

ضدعفونی کننده ها را در سال 99 شاهد باشیم.
صادرات 117 میلیون دلاری در 1۰ ماهه 99

وی همچنین با استناد به آخرین آمارها، میزان صادرات 
محصولات بهداشتی و آرایشی را 117 میلیون دلار تا 

پایان دی ماه پارسال عنوان کرد.
علم بیگی یادآور شد: در حالی که در سال های گذشته 
صادرات تا حــدود یک میلیارد دلار نیز در این صنعت 
به ثبت رســیده بود، اما تحریم هــا افت صادرات را در 

سال های اخیر رقم زده است.
وی در عین حال گفت: گرچه شرکت های ایرانی علاوه 
بر کشورهای همسایه و منطقه سی. آی. اس موفق به 
صادرات محصولات خود به بازارهای آمریکا، کانادا و 
اتحادیه اروپا نیز شــده اند، اما محدودیت های تحریمی 
سبب شــده تا صادرات به دشواری انجام شود و همه 
آنها برای دریافت پول های خود با مشکل مواجه باشند.

رییس هیات مدیره انجمن صنایع شــوینده، بهداشتی 
و آرایشی ایران همچنین از محدود شدن قاچاق لوازم 
بهداشتی و آرایشی در سال های اخیر به عنوان عاملی 
بــرای بهبود وضعیت کمی و کیفی تولیدات داخلی یاد 
کرد و گفت: تاکنون 6 واردکننده بزرگ به تولید داخلی 
روی آورده  و در شهرک های صنعتی به ساخت کارخانه 
پرداختــه یــا از ظرفیت های خالی ســایر کارخانجات 

استفاده کرده اند.
وی ادامه داد: در دو سال اخیر شاهد حضور چند شرکت 
خارجی از آلمــان، ترکیه و هلند به کشــورمان برای 
ساخت کارخانه و تولید محصولات مختلف به صورت 

مشترک یا مستقل بودیم.
مشکلات تولید

علم بیگی، ظرفیت تولید محصولات آرایشی- بهداشتی 
در کشور را 1۲۰ درصد توان تولید عنوان کرد، اما گفت: 
برخی مشکلات اساسی سبب شــده تا تولیدکنندگان 

به ویژه کارخانجات کوچک از دور تولید خارج شوند.
وی، عمده مشکل این صنعت را بالا بودن قیمت مواد 
اولیه به خصوص محصولات وابسته به پتروشیمی نظیر 
کربنات، پلی اتیلن، ســولفات و الکل چرب برشــمرد و 
افزود: در برخــی موارد قیمت مــواد اولیه به صورت 
هفتگی در بورس بالا رفتــه یا در موارد دیگر متاثر از 
قیمت های روز جهانی است که با دلار نیمایی محاسبه 

می شوند.
این مقــام صنفی اظهار داشــت: نقدینگــی، یکی از 
مشکلات اصلی واحدها به ویژه کارخانجات بزرگ است 
که انتظار بیشــتری از بانک ها برای تامین تسهیلات 

لازم و مطالبه نکردن وثیقه های سنگین داریم.
وی یادآور شــد: اکنون ظرفیت تولیدی معادل ۲ برابر 

میزان مصرف کشور در این صنعت وجود دارد، اما همه 
چیــز منوط به تامین مواد اولیه با قیمت های مناســب 
اســت نه اینکه تولیدکننده همه هفته شــاهد افزایش 
قیمت مواد اولیه باشــد و بخواهد تولیــدات خود را با 

زیان بفروشد.
علم بیگی خاطرنشــان کرد: این مطالب در دیدار اخیر 
جمعی از فعالان ایــن صنعت با وزیر صنعت، معدن و 
تجارت نیز عنوان شد و وزیر نیز قول مساعد برای رفع 

این مشکلات داد.
بــه گــزارش اتفاقیه بــه نقــل از  ایرنــا، »علیرضا 
رزم حســینی«   وزیر صنعت در دیدار یاد شده با اشاره 
به سیاســت وزارت صنعــت برای حمایــت از تولید 
صادرات محور، افــزود: وزارت صنعت، معدن و تجارت 
در راســتای تحقق شعار سال و فرمایشات رهبر معظم 
انقلاب، از فعال ســازی ظرفیت خالی واحدهای تولید 
مواد شوینده، آرایشــی و بهداشتی به منظور صادرات 
محصول باکیفیت و مطابق اســتانداردهای جهانی به 

بازارهای هدف حمایت خواهد کرد.

رییس اتحادیه سراســری باغداران کشــور با بیان اینکه 
برخــی دلالان با تصــور افزایش قیمت میــوه پس از 
تعطیــلات عید از عرضه میوه خــودداری کردند، گفت: 
واســطه ها به امید افزایش قیمت سیب درختی و پرتقال 
و کســب سود بیشتر از عرضه این میوه ها در شب عید و 
تعطیلات نوروز خودداری کردند که باعث فاسد شدن آنها 
شــد. کمال یدالهی افزود: کاهش مصرف سیب درختی 
و پرتقال به دلیــل تغییر فصل و ورود میوه های نوبرانه، 
کاهش قدرت خرید مردم، کاهش مصرف در ماه مبارک 
رمضان، شیوع کرونا و تعطیلی اکثر اصناف رخ داده است.

رییس اتحادیه سراســری باغداران کشــور اظهارداشت:  
اکنون ســیب و پرتقال در دست تولید کننده نیست بلکه 
این محصولات توســط واســطه ها و دلالان در فصل 
برداشــت به امید طمع گران فروشی در عید و ایام نوروز 
خریداری شده بود.وی تصریح کرد: اکنون زمان مصرف 
ســیب درختی گذشته است زیرا این محصول در مهرماه 
وارد سردخانه ها شده و اکنون 8 تا 9 ماه از زمان مصرفش 
گذشته و به خودی خود دیگر کیفیت مطلوبی ندارد و حتی 
اگر  در بهترین سردخانه ها  نگهداری شود از کیفیت آن 

کاسته می شود.
یدالهی گفت: ما بارها قبل از عید اعلام کردیم که تمامی 
تولیدکنندگان و واسطه گران میوه را به بازار عرضه کنند 
زیرا کشش بازار بعد از عید پایین است، اما این گروه تصور 
مــی کردند که بعد از عید هم شــاهد افزایش قیمت ها 

خواهند بود.
وی افزود: با وجود نگهداری میوه و فســاد محصول و از 
بین رفتن آن حاضر نیســتند میوه را با قیمت مناسب به 

دست مردم برسانند.رییس اتحادیه باغداران نیز براین باور 
است که صادرات زمان دارد و هر میوه ای را در هر زمان 
و فصلی نمی توان صادر کرد زیرا مشتری ندارد بنابراین 
محصول باید در فصل و موقع مشخصی صادر شود تا بازار 

خود را ازدست ندهد.
وی با اشــاره به اینکه ســیب درختی و پرتقال دیگر از 
اردیبهشــت و خردادماه مصرف چندانی ندارد به واسطه 
گران توصیه کرد هرچند که محصول چندانی در دســت 
ندارند، اما این محصول را با قیمت مناسب به بازار عرضه 
کنندبه گفته وی،  طبق آمارهای موجود سال 99 نزدیک 
پنج میلیون تن مرکبات و چهار میلیون تن سیب درختی 
در کشــور تولید شد که از این میزان حدود دو میلیون تن 
پرتقال شمال کشور بوده است بنابراین تولیدات از وضعیت 
خوبی برخوردار بود و مشخص بود در صورت عرضه بی 

موقع، میوه روی دست برخی واسطه ها باقی می ماند.
 وی با اشــاره به اینکه شب عید برخی مسئولان و وزرا 
اعلام کردند که واســطه ها موجب اختلال بازار شده اند 
خاطرنشــان کرد: آن روزی که مردم نیاز داشتند مصرف 
کنند، دلالان نیامدند میوه را از سردخانه ها خارج و به بازار 
عرضه کنند.رییس اتحادیه باغداران تصریح کرد: شب عید 
و ایام نوروز در سطح تهران فقط 1۵۰ نقطه توسط سازمان 
مرکزی تعاون روســتایی برای عرضه بدون واسطه میوه 
ایجاد شد که تنها تولیدکنندگان در این مبحث ورود کردند 
و واسطه ها به امید گرانی میوه برای بعد از عید، محصول 

را نگهداری کردند.
یدالهی درباره کیفیت نگهداری میوه در سردخانه ها افزود: 
اکثر ســردخانه های کشــور از وضعیت خوبی برخوردار 

هســتند اما مدت زمان نگهداری میوه در ســردخانه ها 
بستگی به تغذیه میوه در زمان طول رشد، کیفیت برداشت 
محصول )بدون ضربه و زدگی( و دمای مناسب سردخانه 

دارد که همه این شرایط باید رعایت شود.
رییس اتحادیه باغداران راهکار برون رفت از این مشکل 
و جلوگیری از ضــرر منافع ملی  را عرضه این محصول 
با قیمت مناســب به بازار توســط واســطه ها دانست و 
گفت: البته اگر ســیب درختی و  پرتقال از کیفیت خوبی 
برخوردار نباشــد باید از صنایع تبدیلی اســتفاده کرد و با 
تبدیل محصول به کنســانتره به آن، ارزش افزوده داد تا 

محصول از بین نرود.
وی اضافه کرد: بنابراین باید واســطه ها طی قراردادی با 
کارخانجات فراوری با پرداخت هزینه فراوری، کنستانتره 

را صادر کنند.
یدالهــی با بیان اینکه اکثر کشــورهای خارجی به دلیل 
کیفیت بالای کنســتانتره ایران، خریــدار این محصول 
هستند گفت: در صورت نیاز به بازاریابی، اتحادیه باغداران 
و ســازمان مرکزی تعاون روســتایی در صادرات کمک 

خواهد کرد.
به گزارش  اتفاقیه به نقل از ایرنا، طی روزهای اخیر اعلام 
شد: بخشی از سیب  درختی و پرتقال باقیمانده سال 99 

که به بازار عرضه نشده در حال فسادپذیری است.
طبق آمارها سالانه نزدیک پنج میلیون تن انواع مرکبات 
و چهار میلیون تن سیب درختی در کشور تولید می شود 
که امکان صادرات بخش مازاد آن به کشــورهای هدف 
وجود دارد که سال گذشته بخشی از سیب درختی در ازای 

واردات موز به کشورهای هدف صادر شد.

فتاح در دیدار با نمایندگان تشکل های کارگری بنیاد مستضعفان:
کارگران در خط مقدم جنگ اقتصادی قرار دارند

رییس خانه معدن ایران مطرح کرد:
امکان توسعه فناوری و اکتشافات عمیق معدنی با همکاری چینی ها

رییس هیات مدیره انجمن صنایع شوینده، بهداشتی و آرایشی اعلام کرد:

صادرات محصولات شوینده و بهداشتی ایران به آمریکا و اروپا

رییس اتحادیه سراسری باغداران مطرح کرد:
فاسد شدن ذخایر سیب و پرتقال به علت طمع کاری دلالان

چرخش تجارت ایران به 
سوی امارات در 14۰۰

اتاق بازرگانی تهران به بررســی تجارت 
خارجی ایران در نخســتین ماه از ســال 
1۴۰۰ پرداختــه که تغییــرات مهمی را 

نسبت به سال قبل نشان می دهد.
بــه گزارش  اتفاقیه به نقل از ایســنا، بر 
اســاس برآوردهــای صــورت گرفته از 
تجارت ایران در فروردین امســال، عدد 
کل صــادرات غیرنفتی کشــور به حدود 
سه میلیارد دلار رســیده است. این عدد 
در مقایسه با ماه قبل یعنی اسفند 1399، 
کاهــش ۲۲ درصدی را نشــان می دهد 
که با توجه تعطیــلات دو هفته ای نوروز 
موضوع عجیبی نیســت اما در مقایسه با 
فروردین سال قبل، میزان صادرات کشور 
حــدودا 8۰ درصد از نظر ارزشــی و ۵6 

درصدی از نظر وزنی رشد داشته است.

ایــن تفاوت حاکــی از آن اســت که با 
گذشت حدود یک سال از درگیری ایران 
با شیوع ویروس کرونا، تجارت کشور راه 
خود را برای فعالیت زیر سایه این ویروس 

پیدا کرده است.
در همیــن مــدت ایــران، ۲.8 میلیارد 
دلار واردات کالا را نیز به ثبت رســانده 
که هرچنــد از نظر ارزشــی افزایش ۴7 
درصدی را در مقایسه با مدت مشابه سال 
قبل نشــان می دهد اما در همین مدت، 
وزن کالاهای وارداتی به ایران 18 درصد 
کاهش یافته اســت. ایــن را می توان به 
معنی کاهش واردات مواد اولیه و افزایش 
واردات کالاهــای صنعتی یــا با ارزش 
افزوده بالاتر دانســت که در بلندمدت به 

سود اقتصاد کشور خواهد بود.
اتاق بازرگانی تهران، فهرست اصلی ترین 

شــرکای تجــاری کشــور در فروردین 
1۴۰۰ را نیز منتشــر کرده است. در حوزه 
صادرات، چین با 97۴ میلیون دلار و رشد 
واردات 86 درصــدی، اصلی ترین مقصد 
کالاهای ایران بوده اســت. عراق با ۴۲8 
میلیون دلار، امارات متحده عربی با ۴17 
میلیون دلار، ترکیه با 177 میلیون دلار و 
افغانستان با 17۵ میلیون دلار در رده های 
بعدی قرار دارند. در این میان رشــد 1۴9 
درصدی واردات ترکیه از ایران در مقایسه 
با سال قبل، قابل توجه ترین تغییر در بازار 

صادرات ایران به شمار می رود.
در حــوزه واردات امــا مهم تریــن تغییر 
تجاری به ثبت رســیده است. بر خلاف 
ســال های گذشــته که چین همواره به 
عنــوان اصلی ترین صادرکننــده کالا به 
ایران شناخته می شد، آمار فروردین نشان 

می دهد که امارات متحده عربی این رتبه 
را در اختیــار خود گرفتــه و اصلی ترین 

صادرکننده کالا به ایران شده است.
در نخســتین ماه ســال جــاری، امارات 
متحده عربی با افزایــش 113 درصدی 
نسبت به ســال قبل، 788 میلیون دلار 
کالا به ایران صادر کرده است. پس از آن 
چیــن با 6۵6 میلیون دلار، ترکیه با ۲۴7 
میلیــون دلار، هند با 133 میلیون دلار و 
روســیه با 13۲ میلیون دلار در رده های 

بعدی قرار گرفته اند.
در این آمار نیز در کنار صدرنشینی امارات 
متحده عربی، روســیه به عنوان یکی از 
کشورهای اورسیا به جمع صادرکنندگان 
اصلــی کالا به ایران وارد شــده و جای 
آلمان را گرفته که در آمارهای سال های 
گذشته معمولا در این رده قرار می گرفت.
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استعفا یا برکناری آشنا برای حفظ ظریف بود
حمیدرضـا ترقـی، عضـو شـورای مرکـزی حـزب موتلفـه اسـلامی:صحبت های 
ظریـف خـلاف سیاسـت های کلان نظام بـود. روحانـی و دولت بایـد موضع خود 
را دربـاره بخش هـای ساختارشـکن صحبت هـای ظریـف روشـن کننـد. دولـت 
می خواهـد ظاهـر قضیـه ایـن باشـد کـه اسـتعفای آشـنا را پذیرفتـه و بـا ایـن 
اقـدام ظریـف را حفـظ کنـد. البتـه کـه ریاسـت مرکـز تحقیقـات اسـتراتژیک در 
انجـام وظیفـه کوتاهی کرده اسـت، اما اصل مسـاله این اسـت که آقـای ظریف، 
خـود شـخص رئیس جمهـور و دولـت موضـع روشـنی در قبـال ایـن صحبت هـا 
نگرفته انـد. رئیس جمهـور می گویـد دولـت بـا همـه صحبت هـای آقـای ظریـف 
موافـق نیسـت؛ ایـن کلی گویـی بی نتیجـه اسـت و بایـد در ارتبـاط بـا مباحـث 
ساختارشـکنانه آقـای ظریـف دولـت موضـع خـود را روشـن کنـد. صحبت هـای 
ظریـف خـلاف سیاسـت های کلان نظـام اسـت و مجلـس بایـد وظیفه خـود در 

مـورد اسـتیضاح را انجـام دهـد/ اعتمادآنلاین

اظهارات تازه مرعشی درباره کاندیدای پنهان اصلاح طلبان در انتخابات ۱۴۰۰
حـزب  گزینه هـای  کـه  کـرد  اعـلام  سـازندگی  کارگـزاران  حـزب  سـخنگوی 
کارگـزاران بـرای ریاسـت جمهـوری در روز شـنبه بـه جبهـه اصلاحـات معرفـی 
می شـوند. حسـین مرعشـی نجفـی، در پاسـخ بـه سـوالی مبنی بـر اینکـه چرا به 
سـراغ کاندیدا هـای پنهـان بـرای انتخابـات ریاسـت جمهـوری رفتیـد و از ابتـدا 
یـک گزینـه را بـرای انتخابـات معرفـی نکردیـد؟ گفت: مـن نگفتـم کاندیدا های 
پنهـان، بلکـه گفتـم نامزدی کـه هنوز نامـش را اعـلام نکردیم و این بـه معنای 
دربـاره  سـازندگی  کارگـزاران  حـزب  سـخنگوی  نیسـت.  پنهـان  کاندیدا هـای 
ویژگی هـای کاندیدا هـای پنهـان بیان کـرد: کاندیدا هـای پنهان سـه خصوصیت 
دارنـد؛ یکـی اینکـه بتوانـد از فیلتر شـورای نگهبان عبـور کنند، دوم اینکـه بتواند 
مـردم را تحـت تاثیـر قـرار دهنـد و بـه پـای صندوق های رای بکشـانند و سـوم 
اینکـه کشـور را بـه شایسـتگی اداره کنند. مرعشـی در واکنش بـه برخی اصلاح 
طلبـان کـه نسـبت بـه کاندیدا هـای پنهـان و دقیقه نـودی واکنش منفی نشـان 
دادنـد، تصریـح کـرد: مـا هنـوز کاندیدایـی معرفـی نکردیـم کـه کسـی بخواهد 
موافـق و یـا مخالـف باشـد. مـا کاندیدا های خـود را بـه جبهه اصلاحـات معرفی 
می کنیـم و اگـر تائیـد شـوند بـه عنـوان نامـزد نهایـی مـا در انتخابـات معرفـی 
می شـوند و هـر کسـی که بـا کاندیدا هـای پنهان مخالف باشـد ما برایـش احترام 

هسـتیم. قائل 

جدیدترین گزینه اصلاح طلبان برای انتخابات ریاست جمهوری ۱۴۰۰
عضـو شـورای مرکـزی حـزب کارگـزاران گفـت: محمـد شـریعتمداری یکـی 
اسـت.   1۴۰۰ انتخابـات  بـرای  اصلاح طلـب  جریـان  تاثیرگـذار  گزینه هـای  از 
جهانبخـش خانجانـی عضـو شـورای مرکـزی حـزب کارگـزاران سـازندگی در 
گفتگـو بـا باشـگاه خبرنـگاران جوان، دربـاره گزینه های شـاخص اصـلاح طلبان 
بـرای انتخابـات ریاسـت جمهـوری 1۴۰۰، اظهار کـرد: اصلاح طلبـان چهره های 
شـاخصی را دارنـد و زمینـه حضـور چهره های مناسـب بایـد از ماه ها قبـل فراهم 
تاثیرگـذاری  از شـخصیت های  نظـر  کـرد: صـرف  تصریـح  خانجانـی  می شـد. 
کـه اصـلاح طلبـان دارنـد، نـام آن هایـی را کـه بیـم عـدم تاییـد صلاحیتشـان 
از سـوی شـورای نگهبـان داریـم را مطـرح نمی کنـم، امـا افـرادی ماننـد آقـای 

اسـحاق جهانگیری، محسـن هاشـمی، مسـعود پزشـکیان، محمد شـریعتمداری، 
محمدرضـا عـارف، بیـژن زنگنـه و عبـاس آخونـدی از چهره های مدنظـر اصلاح 
طلبـان بـرای حضـور در انتخابـات 1۴۰۰ هسـتند. عضـو شـورای مرکـزی حزب 
کارگـزاران سـازندگی در پاسـخ به سـوالی مبنی بـر اینکه حضور عبـاس آخوندی 
بـه گذشـته ای کـه در دولـت فعلی داشـته بـرای جریـان اصلاحات نگـران کننده 
نیسـت؟ بیـان کـرد: عبـاس آخوندی دارای تفکر سیاسـی اسـت و جـدا از نظراتی 
کـه در حـوزه مسـکن داشـت، در حوزه هـای توسـعه یافتگـی ایده هـای خاصـی 
دارد. وی در خصـوص تمایـل اصلاحـات بـرای حضـور محمـد شـریعتمداری در 
انتخابـات ریاسـت جمهـوری 1۴۰۰، گفـت: وی یکـی از گزینه هـای تاثیرگـذار 
جریـان اصـلاح طلـب و از وزرای کابینـه آقـای روحانـی اسـت کـه در حوزه های 
شـفافیت، جوانگرایـی و رفـاه اجتماعـی فعالیت های خوبی داشـته و شـاخص های 
عملکـرد وی در وزارت تعـاون کار و رفـاه اجتماعی از امتیاز خوبی برخوردار اسـت 

و توانمنـدی بالایـی دارد.

نظر رستم قاسمی درباره حضور گسترده اعضای کابینه احمدی نژاد در انتخابات
داوطلـب نامـزدی انتخابـات ریاسـت جمهـوری گفـت کـه در صـورت انتخاب به 
عنـوان رییـس جمهـوری بـرای مقابله بـا تحریم آنـرا بی اثر می کنـم. کمتر از ۴8 
روز تـا انتخابـات سـیزدهمین دوره ریاسـت جمهوری باقـی مانـده اسـت و برخـی 
شـخصیت های جناح هـای سیاسـی بـا داوطلبـی، آمادگـی خـود را بـرای حضـور 
در ایـن انتخابـات اعـلام کرده انـد کـه در ایـن میـان سـهم کابینه نهـم و دهم از 
همه بیشـتر اسـت. رسـتم قاسـمی، رامین مهمان پرسـت، فریدون عباسی، محمد 
علـی نامـی، محمـد ناظمـی اردکانـی، صـادق خلیلیـان، محمـد عباسـی افرادی 
هسـتند کـه در روز هـای گذشـته آمادگی خـود را اعـلام کرده اند و گفته می شـود 
علـی نیکـزاد و سـعید جلیلـی در تـدارک حضـور بـرای ایـن رقابت هـا هسـتند. 
رسـتم قاسـمی وزیـر نفـت دولت دهـم روز جمعه در پاسـخ بـه این پرسـش ایرنا 
می گویـد کـه بایـد از احمدی نژاد بپرسـید کـه چرا بیشـتر اعضای کابینـه او برای 
حضـور در انتخابـات داوطلـب شـده اند. ایـن داوطلـب انتخابات ریاسـت جمهوری 
دربـاره اظهـارت خـود درباره نشـان دادن راه دور زدن تحریم هـا و همچنین اینکه 
اگـر رییـس جمهـوری شـود چگونـه تحریم هـا را دور می زند، یـادآور شـد: اگر به 
عنـوان رییـس جمهـوری انتخاب شـوم روشـی که بـرای دور زدن تحریـم انجام 

می دهـم »بی اثـر کـردن آن اسـت.«

شایعه بازرسی از دفاتر مقام های دولتی تکذیب شد
یک مقام آگاه در دفتر سـخنگوی دولت شـایعات منتشـر شـده در فضای مجازی 
درخصـوص بازرسـی از دفاتـر مقام هـای دولتـی بـه دلیـل سـرقت فایـل صوتـی 
مصاحبـه وزیـر امـور خارجـه را تکذیـب کرد. یـک مقـام آگاه در دفتر سـخنگوی 
دولـت شـایعات منتشـر شـده در فضـای مجـازی درخصـوص بازرسـی از دفاتـر 
مقام هـای دولتـی را بـه دلیـل سـرقت فایـل صوتـی مصاحبـه وزیر امـور خارجه 
کامـلا کـذب و بـی اسـاس دانسـت و تاکیـد کـرد: ایـن شـایعات کـذب در ادامه 
عملیـات روانـی گسـترده رسـانه های معانـد پیرامـون سـرقت گفتگو هـای پروژه 
تاریـخ شـفاهی دولـت اسـت و هدفی جز تشـویش مـردم و اختـلاف افکنی میان 
مسـئولان نظـام نـدارد. وی تصریـح کـرد: بـا دسـتور ریاسـت محتـرم جمهـور 
مسـئولیت پیگیـری این پرونـده با وزارت اطلاعات اسـت و بدیهی اسـت هرگونه 

اطلاع رسـانی در ایـن زمینـه بـا شـفافیت تمـام صـورت خواهـد گرفت.

فلاحت پیشه: برخی دنبال دو قطبی ظریف-رئیسی هستند
رییـس پیشـین کمیسـیون امنیـت ملـی و سیاسـت خارجـی مجلـس شـورای 
اسـلامی گفـت: برخـی از جریان هـای سیاسـی کـه شـکل انتخابـات برایشـان 
مهـم اسـت نـه محتـوای آن، به دنبـال شـکل دادن دو قطبی ظریف-رییسـی در 

انتخابـات هسـتند، فـارغ از اینکـه افـراد داوطلـب برنامـه ای داشـته باشـند.

حمایت محسن رضایی از قاضی زاده هاشمی و سعید محمد
محسـن رضایـی در توئیتی نوشـت: از ورود پرقدرت نسـل سـوم و چهـارم انقلاب 
بـه سیاسـت اسـتقبال می کنـم. محسـن رضایـی در توئیتـی نوشـت: »از ورود 
پرقـدرت نسـل سـوم و چهـارم انقلاب به سیاسـت اسـتقبال می کنم. دکتر سـعید 
محمـد و دکتر امیرحسـین قاضـی زاده هاشـمی، از رویش های انقلاب هسـتند.«

فریدون عباسی: به نفع هیچ کسی کنار نمی روم حتی رئیسی
فریـدون عباسـی گفـت: آقـای رئیسـی در دور قبـل کـه بـه دعـوت برخـی از 
جریانـات سیاسـی وارد عرصـه انتخابات شـد ورود خوبی نداشـت، دیـر آمد، و آن 
تسـلط لازم در کار را نداشـت. بـا ایـن تفاسـیر رئیسـی نیم نگاهی به قـوه مجریه 
دارد، می توانـم اسـتنباط کنـم و احتمـال می دهـم کـه ایشـان فکـر می کنـد قـوه 
قضائیـه را می توانـد از طریـق قـوه مجریه اصلاح کنـد. موافق جمـع آوری امضاء 
بـرای حضـور رئیسـی در انتخابـات نبـودم، مجلـس باید اسـتقلال خـود را از قوه 
مجریـه حفـظ کنـد، زمانـی کـه از یـک فـرد دعـوت می کنیم تـا رئیـس جمهور 
شـود، بعـد از آن بـه هـر وزیـری کـه او معرفی کنـد یا هـر کاری که انجـام دهد 
بایـد رای مثبـت دهیـم و دیگـر نمی توانیـم نقـش نظارتـی خودمان را ایفـا کنیم. 
جـزو امضـاء کننـدگان نامه به رئیسـی نبـودم و اعتقـاد دارم که قـوه قضائیه برای 
برقـراری عدالـت در جامعـه نیازمنـد ثبـات مدیریتـی اسـت. حـالا کـه شـخصی 
مثـل آقـای رئیسـی که جنسـش، جنـس قـوه قضائیه اسـت و تجـارب خوبی هم 
دارد و افـراد، سـاختار و سـازمان آنجـا را می شناسـند، نقـاط ضعف و کاسـتی ها را 
می دانـد سـریعتر از بقیـه می توانـد در ثبات قوه قضائیه و سـالم سـازی آن و آماده 
کـردن بـرای سـاختن تمـدن نویـن اسـلامی قدم بـردارد، بـه نظر من ایشـان در 
قـوه قضائیـه بماننـد نظام بهره بیشـتر می بـرد تا اینکه بـه قوه مجریه وارد شـود.

دولت را به شکل سهامی نمی شود اداره کرد
دهقـان، دربـاره سـهم جناح هـای سیاسـی در کابینـه خـود، گفت: با سـهم کاری 
نـدارم بلکـه تمرکـز من اسـتفاده از شایسـتگان اسـت. به هـر حـال ظرفیت های 
انسـانی مـا در حـوزه مدیریتـی و اجرایـی همین افرادی اسـت کـه در جریان های 
شـناخته شـده فعـال هسـتند. وی تاکیـد کرد: حـرف من این اسـت کـه دولت را 
بـه شـکل سـهامی نمی شـود اداره کـرد. چـون حـزب بـه معنـای واقعـی نداریم، 
دولـت ائتلافـی معنـی نـدارد. در دولـت برآمـده از خواسـته ها و مطالبـات مردم از 
افـراد توانمنـد، متخصـص، متعهـد به نظام، پاکدسـت، آمـاده پذیرش مسـوولیت 
و پاسـخگو، کـه در پـی توجیـه ناکارآمـدی، کاسـتی ها و کـم کاری هـا نیسـتند 

اسـتفاده کرد. می تـوان 

صادق خرازی: رئیس جمهور شوم تا مهرماه همه واکسن کرونا می زنند
صـادق خـرازی، نامـزد انتخابـات ریاسـت جمهـوری سـیزدهم گفـت: اگـر مـن 
رئیـس دولـت تضمیـن می کنـم تا اواسـط یا اواخـر مهرمـاه هیچ کسـی در ایران 

بـدون واکسـن نمانده باشـد.

نظر روحانی اصولگرا درباره حضور و عدم حضور رئیسی برای انتخابات
عضـو جامعـه روحانیـت مبـارز گفـت: در بین شـورای ائتـلاف و وحـدت اختلاف 
نظـر وجـود دارد، ولـی در اصول با هم هسـتند. چه شـورای وحدت و چه شـورای 
ائتـلاف هـر کـدام بتواننـد دیگـری را جـذب کننـد یـا جذب شـوند نتیجـه یکی 
خواهـد بـود. »حسـین ابراهیمـی«، عضـو جامعـه روحانیـت مبـارز، در گفتگـو بـا 
برنـا، در رابطـه بـا وضعیـت امـروز اصولگرایـان بـا توجـه بـه نزدیکـی بـه زمان 
انتخابـات ریاسـت جمهوری اظهـار کرد: رییسـی مطلوب همه اصولگرایان اسـت 
و می توانـد عامـل وحـدت باشـد و همـه جریانـات را همسـو کنـد و در کنـار هـم 
قـرار بدهـد در بیـن کاندیدا هـا در حـال حاضـر بـه نظـر نمی رسـد کسـی ایـن 
ویژگی هـا را داشـته باشـد. او افـزود: در هـر دوره ای از انتخابات ایـن حالت وجود 
داشـته و چیـزی طبیعـی اسـت کـه در انتخاباتـی آزاد خیلی هـا کاندیـدا شـوند و 
خیلی هـا انصـراف بدهنـد بسـیاری ادعا هایـی عجیب دارنـد و وعده هـای عجیبی 
داده می شـود معنـای انتخابـات همیـن اسـت. در دنیا هـم همین اسـت انتخابات 
آمریـکا را ملاحضـه کردیـد کـه چـه فضاحتـی رخ داد و بـه چـه رسـوایی هایی 
کشـیده شـد ایـن حالت هـا طبیعـی اسـت. ابراهیمـی خاطرنشـان کـرد: ایـن بـه 
تشـخیص خـود رییسـی بسـتگی دارد که بدانـد حضـور او در قوه قضاییـه لازم تر 
اسـت یـا در قـوه مجریـه البتـه که قـوه مجریه، قـوه مطلقه اسـت و بعـد از مقام 
معظـم رهبـری اختیـارات اجرایی کشـوری بـا قوه مجریه اسـت و همـه امکانات 

و منابـع و سیاسـت های اجرایـی در قـوه مجریـه، اسـت.

فعال اصولگرا: ظریف مرد میدان ریاست جمهوری نیست
فعـال سیاسـی اصولگـرا دربـاره انتخابـات 1۴۰۰ توضیحاتـی ارائـه داد. حسـین 
کنعانـی مقـدم دبیرکل حزب سـبز در گفتگـو با باشـگاه خبرنگاران جـوان، درباره 
حضـور محمـد جـواد ظریـف وزیـر امـور خارجـه کشـورمان در انتخابـات آینـده 
ریاسـت جمهـوری و انتشـار فایـل صوتـی پرحاشـیه سـه سـاعته از وی گفت: در 
ابتـدا بایـد دیـد کـه چرا اسـناد سـری نظام توسـط نیرو های نفوذی منتشـر شـده 
اسـت. او ادامـه داد: قاعدتـا یـک سـناریویی پشـت ایـن اقدام اسـت که به سـبب 
ضربـه زدن بـه اصل نظام و مسـائل سیاسـت خارجی در شـرایط بسـیار حسـاس 
مذاکـرات ویـن انجـام شـده، ممکـن اسـت که به سـبب تـرور شـخصیتی او این 
کار انجـام شـده باشـد، اگرچـه صحبت هـای او در ایـن فایـل قابـل تامل اسـت. 
اگـر واقعـا مسـائلی کـه مطـرح شـده صحـت دارد رئیـس جمهـور بایـد در ایـن 
موضـوع موضـع گیـری کنـد، نه اینکـه فقط اعـلام کند کـه این مسـاله پیگیری 
خواهـد شـد، بلکـه بایـد صحـت و سـقم ایـن صحبت هـا توسـط افـکار عمومـی 
روشـن شـود. کنعانـی مقـدم دربـاره ربـط ایـن موضوع بـه مسـاله انتخابـات هم 
گفـت: معتقـدم کـه ایـن فایـل بـه نفـع ظریـف در مسـائل انتخاباتی شـده، زیرا 
عمدتا قشـر خاکسـتری خواهان همین صحبت ها هسـتند تا شـرایط را به سـمت 

بحرانـی کـردن اوضـاع پیـش ببرنـد و بـه او رای دهند.
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